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ABSTRACT

Rini Mayasari (2017) : A Comparative Study between the Effect of Using
Strory Map Strategy and Two Column-Notes
Strategy on Students’ Reading Comprehension at
Islamic Junior High School Darel Hikmah
Pekanbaru.

The aim of the study was to find out the comparison between the effect of using
Story Map Strategy and Two Column-Notes Strategy on students’ reading
comprehension at Islamic Junior High School Darel Hikmah Pekanbaru. The
study used quasi-experimental non-equivalent approach (pre-test and post-test)
and control group. The sample of this study was 84 students of the second grade
of Islamic Junior High School Darel Hikmah Pekanbaru. The Story Map Strategy
was used in the experiment class 1 (n=28) while the Two Column-Notes Strategy
was used in the experimental class 2 (n=28), whereas the control class (n=28) was
taught using the conventional method. The data were collected by using a pre-
test and a post-test on reading. The quantitative data were analyzed by using
Inferential and Descriptive Statistics. The findings of the study showed that
there was no significant difference of students' reading comprehension
between the experimental class 1 (average = 73.29 and standard deviation =
8.02) and the experimental class 2 (average = 70.54 and standard deviation =
8.65) where t = 1.233 with p = 0.223> 0.05. To find out the effectiveness of
these two strategies, eta squared formula was employed. The results of the
data analysis indicated that the students’ reading comprehension using the
Story Map Strategy was categorized into medium effect and the Two Column-
Notes Strategy was also categorized into medium effect. So, it could be
concluded that the Story Map Strategy could provide students with a more
significant improvement on their reading comprehension compared to the
Two Column-Notes Strategy.

Keywords: Story Map Strategy, Two Column-Notes strategy, reading
comprehension
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ABSTRAK

Rini Mayasari, 2017 : Studi Perbandingan antara Efek dari Menggunakan
Strategi Story Map and Strategi Two Column-Notes
terhadap Pemahaman Membaca Siswa di MTs Darel
Hikmah Pekanbaru.

Tujuan dari penelitian ini adalah untuk melihat perbandingan antara menggunakan
strategi story map and strategi two column-notes terhadap pemahaman membaca
siswa di Madrasah Tsanawiyah Darel Hikmah Pekanbaru. Penelitian ini
menggunakan suatu pendekatan quasi-eksperimental non equivalent (pre-test dan
post-test) dan grup kontrol. Sampel penelitian ini melibatkan 84 siswa kelas 2
MTs Darel Hikmah Pekanbaru. Strategi story map digunakan pada kelas
eksperimen 1 (28 siswa), strategi two column-notes digunakan pada kelas
eksperimen 2 (28 siswa), sementara kelas kontrol (28 siswa) diajarkan dengan
menggunakan metode biasa. Data dikumpulkan melalui pre-tes dan post-test. Data
kuantitatif dianalisa menggunakan statistik inferensial dan deskriptif. Hasil
temuan menunjukkan tidak ada perbedaan yang signifikan terhadap pemahaman
membaca siswa antara kelas eksperimen 1 dengan menggunakan strategi story
map (rata-rata=73.29 dan standar deviasi=8.02) dan di kelas eksperimen 2 dengan
menggunakan strategi two column-notes (rata-rata=70.54 dan standar
deviasi=8.65) yang mana, indek t=1.233 dengan p=0.223>0.05. Kemudian, untuk
mengetahui seberapa efektif kedua strategi tersebut, telah digunakan rumus
eta squared. Hasilnya menunjukkan bahwa strategi story map dikategorikan
kedalam medium effect dan strategi two column-notes juga dikategorikan
kedalam medium effect. Maka dapat disimpulkan bahwa strategi story map
dapat memberikan peningkatan yang lebih signifikan dibandingkan dengan
strategi two column-notes terhadap penguasaan pemahaman membaca siswa.

Kata Kunci: Strategi Story Map, Strategi Two Column-notes, Pemahaman
membaca.
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صملخّ 

ستراتيجية وايّةريطالخة مقارنة بين آثار استخدام استراتيجية القصّ 2017: ماياساري ريني
ب الطلاّ من ة اءقر الحظات نحو فهم ملالل-ينن اثنيعمودال

بيكانبارو.- دار الحكمةبانوية بالمدرسة الثّ 
ة قارنة بين آثار استخدام استراتيجية القصّ المالكشف عنهوراسةالدّ من هذهالهدف

انوية ب بالمدرسة الثّ الطلاّ منة اءقر الحظات نحو فهم ملالل- ينن اثنيعمودالواستراتيجية يّةريطالخ
لغير ما يعادلها جريبيّ راسة المنهج شبه التّ هذه الدّ في الباحثبيكانبارو. استخدم- دار الحكمةب

نات عيّ واشتركت في هذه الدراسة عدد كثير من ال. وفرقة المراقبةمن الاختبار الأوّلي والاختبار الثاّنويّ 
دار الحكمة بانوية اني بالمدرسة الثّ الثّ طالبا من الصفّ 84حيث بلغ عددها إلى راسة ذه الدّ له

كما و طالبا)،28(الأوّلجريبيّ ة في الفصل التّ يّ طير الخة استراتيجية القصّ واستخدمت بيكانبارو. 
طالبا)، 28(الثاّنيّ جريبيّ ملاحظات في الفصل التّ لل- ينن اثنيعمودالاستراتيجية استخدم الباحث 

جمع البيانات من خلال ) تدرس باستخدام الطريقة المعتادة. وقد تمّ 28ة المراقبة (الفرقفي حين أنّ و 
تحليل البيانات بعد ذلكتمثمّ . أو (الاختبار الأوّليّ والثاّنويّ)مرحلة ما قبل الاختبار وبعد الاختبار

فرق الوقد تبيّنت من نتيجة الدّراسة عدموالاستدلالي. الإحصاء الوصفيّ منهج ية باستخدام الكمّ 
ة القصة باستخدام استراتيجيّ الأوّلجريبي ب بين الفصل التّ الطلاّ يفهم القراءة لدمن أحوال كبير ال

ستخدام ابالثاّنيجريبيّ والفصل التّ )8:02= والانحراف المعياريّ 73.29ة (المعادلة = يّ ريطالخ
). 8.65والانحراف المعياري = 70.54لاحظات (المعادلة = ملل-ينن اثنيعمودالة استراتيجيّ 

هاتين الية ثم، لمعرفة مدى فعّ .p =0223 <0.05مع،t =1.233وهذا هو، مؤشر 
استراتيجية أنّ وتبيّنت من نتيجة الدّراسة. "عةايتا المربّ "مز رّ ال، استخدم ينالمذكورتينتالاستراتيجيّ 

ن يعمودالة استراتيجيّ كما يمكن تصنيف٪) و 66(طإلى تأثير متوسّ تصنيفها يمكنةيّ ريطالخة القصّ 
ة يمكن أن نستنتج أنّ استراتيجيّ في الآخر ٪). و 51(أيضا ط ملاحظات إلى تأثير متوسّ لل- يناثن

-ينن اثنيعمودالسبة إلي استراتيجية نّ البوارتقاءارتفاعاوأكثركبرأر ة يمكن أن توفّ يّ ريطالخة القصّ 
بيكانبارو.- دار الحكمةبانوية بالمدرسة الثّ بالطلاّ من  ة اءقر النحو اتقان فهم ملاحظاتلل

.ةاء، فهم القرملاحظاتلل- ينن اثنيعمودالواستراتيجية ،ةيّ ريطالخة : استراتيجية القصّ كلمات البحث


